

2023 年初三综合练习
英语试卷答案及评分参考

第一部分

一、单项填空（共 6 分，每小题 0.5 分）

1. C 2. A 3. D 4. B 5. A 6. C

7. A 8. D 9. C 10. B 11. D 12. B

二、完形填空（共 8 分，每小题 1 分）

13. D 14. A 15. B 16. D

17. C 18. C 19. A 20. B

三、阅读理解（共 26 分，每小题 2 分）

21. A 22. C 23. B 24. B 25. A 26. D 27. C

28. C 29. A 30. D 31. B 32. D 33. C

第二部分

四、阅读短文，根据短文内容回答问题。（共 10 分，第 34—36 题每小题 2 分，第 37 小题 4 分）

34. Every third week in October.

35. To treat other people, places, and things with respect.

36. Because digital footprints can't be erased.

37. 略。

五、文段表达（10 分）

38. One possible version:

题目①

Dear Tony,

I'd love to give you my suggestion about Chinese gifts. I think choosing Chinese paper-cuts as gifts is a good idea. They are often used to celebrate traditional Chinese festivals, especially the Spring Festival. Usually, we use them to decorate our house and we believe they may bring good luck and happiness to our family. We normally use red paper to make paper-cuts and cut

them into different shapes, like animals, flowers or Chinese characters. Paper-cuts look amazing and we are all fond of them. I'm sure your family or friends will like them as well.

I hope the above is helpful.

Yours,

Li Hua

题目②

Have you heard about the saying "Practice makes perfect"? In my understanding, it tells us that if you want to do something well, you should work hard and practice more, or you can't get a prefect result.

When I was in Grade 7, I was not that good at English. In order to improve it, I made full use of every minute to read English novels, listen to English songs, or write English diaries. I practiced so hard that one year later, my English was at the top in my class. You see, practice does make perfect.

书面表达评分标准:

第一档: (9~10分)

完全符合题目要求, 表达思想清楚且积极向上, 内容丰富。使用多种句型结构和丰富的词汇, 语言通顺, 语意连贯, 具有逻辑性和交际性。

第二档: (6~8分)

基本符合题目要求, 表达思想基本清楚, 内容完整。语法结构和词汇基本满足文章需要。语言基本通顺, 语意基本连贯。有少量语言错误, 但不影响整体理解。

第三档: (3~5分)

部分内容符合题目要求, 表达思想不够清楚, 内容不够完整。语法结构和词汇错误较多, 语言不通顺, 影响整体理解。

第四档: (0~2分)

与题目有关内容不多, 只是简单拼凑提示词语, 所写内容难以理解。